

## CAP MEMBER CHARLES GALE AWARDED 2016 KILLAM RESEARCH FELLOWSHIP

### *CHARLES GALE, MEMBRE DE L'ACP, REMPORTE UNE BOURSE KILLAM*

Charles Gale, James McGill Professor in the Department of Physics at McGill University, is one of six outstanding scholars who have just been awarded a Killam Research Fellowship. Dr. Gale will work on "Nuclear Matter under Extreme conditions: Elucidating the Properties of the Quark-Gluon Plasma". Dr. Gale was awarded the CAP/CRM Prize in Theoretical and Mathematical Physics in 2015. Information about the Killam Research Fellowships, Dr. Gale's award, and the other 2016 recipients can be found at <http://killamprogram.canadacouncil.ca/en/fellowship-winners-2016/charles-gale>.



Charles Gale, James McGill Professor au département de physique à l'Université McGill, est l'un des six chercheurs reconnus qui viennent de recevoir une bourse de recherche Killam en 2016. Le Dr Gale va travailler sur la matière dans des conditions extrêmes : élucider les propriétés du plasma quark-gluon. Il a reçu le prix ACP-CRM de physique théorique et mathématique en 2015. On trouvera plus d'information sur les bourses de recherche Killam, la bourse accordée à Dr. Gale, et les autres boursiers de 2016 <http://programmekillam.conseildesarts.ca/gagnants-boursiers-2016/charles-gale>.

## CONGRATULATIONS TO ORDER OF CANADA RECIPIENTS ART McDONALD (CAP MEMBER) AND PETER CALAMAI (CAPF BOARD MEMBER)

### *FÉLICITATIONS À ART McDONALD (MEMBRE DE L'ACP) ET PETER CALAMAI (MEMBRE DU CA DE LA FONDATION DE L'ACP) RÉCIPENDAIRES DE L'ORDRE DU CANADA*

The CAP congratulates CAP member Art McDonald from Queen's University/SNOLAB who was promoted to Companion of the Order of Canada, and CAPF Board member Peter Calamai, retired science writer most notably with *Southam News*, *The Ottawa Citizen*, and *The Toronto Star*, who was invested as an Order of Canada member on Friday, May 13 (see the announcement on the Governor General's website at <http://www.gg.ca/document.aspx?id=16410&lan=eng> for full details).

The Order of Canada was created in 1967, during Canada's centennial year, to recognize outstanding achievement, dedication to the community and service to the nation. Since its creation, more than 6 000 people from all sectors of society have been invested into the Order.



Art McDonald

L'ACP félicite Art McDonald de l'Université Queen's/SNOLAB, membre de l'ACP, qui sera promu Compagnon de l'Ordre du Canada et Peter Calamai, journaliste scientifique à la retraite (notamment à *The Ottawa Citizen* et *The Toronto Star* de *Southam News*) et membre du c.a. de la Fondation de l'ACP, qui sera investi membre de l'Ordre du Canada le vendredi 13 mai (voir l'annonce sur le site web du Gouverneur général à <http://www.gg.ca/document.aspx?id=16410&lan=fra> pour tous les détails).



Peter Calamai

L'Ordre du Canada a été créé en 1967, année du centenaire du Canada, pour reconnaître des réalisations exceptionnelles, le dévouement remarquable d'une personne envers la communauté ou une contribution extraordinaire à la nation. Depuis sa création, plus de 6 000 personnes de tous les milieux ont été investies de l'Ordre.